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ПРЕСКЛИПИНГ 

12 септември 2018, сряда 

www.bnr.bg, 11.09.2018 г. 

http://bnr.bg/post/101017358/nad-60-ot-horata-podali-signal-za-lipsvashti-lekarstva-e-

trabvalo-da-promenat-terapiata-si  

 

Над 60% от хората, подали сигнал за липсващи лекарства, трябвало да променят 

терапията си 

 

Гергана Хрисчева 

182 сигнала за липсващи лекарства е получила и обработила за 3 месеца на интернет 

платформата си Българската асоциация за развитие на паралелната търговия с лекарства, 

съобщи изпълнителният ѝ директор Боряна Маринкова:  

"Често са сигнализирани няколко продукта, които са генерични и които са допълващи 

продукти при лечение на хипертония, но които обаче, за съжаление, са с трайно 

преустановени продажби в България. При 20% е регистрирана наличност в страната, 

самите пациенти са насочени към конкретни аптеки, от които да получат лекарствата си. 

Над 60% сме посъветвали да се консултират с лекуващия ги лекар, за да бъде адаптирана 

терапията им. На какво се дължи това? Основно на факта, че много голяма част от 

сигналите, около 32%, касаят лекарства с временно или трайно преустановени продажби 

или внос на територията на страната".  

Вносът на лекарства е решение при 53% от сигналите за недостиг, показват данните на 

асоциацията. 

 

www.bnr.bg, 11.09.2018 г. 

http://bnr.bg/post/101017434/b-marinkova-vnosat-na-lekarstva-e-reshenie-pri-53-ot-

signalite-za-nedostig  

 

Б. Маринкова: Вносът на лекарства е решение при 53% от сигналите за недостиг 

 

182 сигнала за липсващи лекарства получи и обработи на интернет платформата си за 

три месеца Българската асоциация за развитие на паралелната търговия с 

лекарства /БАРПТЛ/, съобщи за „Хоризонт“ изпълнителният директор Боряна 

Маринкова. Инициативата е част от проект за сътрудничество с Федерация „Български 

пациентски форум".  

Лекарствата за високо кръвно налягане са сред най-търсените от хората. Столичани са 

подавали най-голям брой от сигналите. Вносът на лекарства е решение при 53% от 

сигналите за недостиг, показва анализът от проучването.  

„Нашите първи изводи показват, че сигналите имат решения. При 20% от тях е 

регистрирана наличност в страната и самите пациенти са насочени към конкретни 

аптеки, откъдето да получат лекарствата си. Над 60% сме посъветвали да се консултират 

с лекуващия лекар, за да бъде адаптирана терапията. Много голяма част от сигналите – 

около 32% касаят лекарства временно или трайно преустановен внос или продажби на 

територията на страната. 53% от сигналите биха могли да бъдат решени чрез внос. 120 

са лекарства, за които са подадени сигнали, което означава, че за около 34 % има повече 

от един сигнал“, каза Маринкова и поясни, че до 24 часа се осъществява връзка с всеки, 

които е подал сигнал.  

Необходими са законодателни промени, които да дадат възможност за бързи доставки.  
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„Когато едно лекарство не се внася в България, но го има на територията на ЕС, ние 

имаме възможностите на паралелната дистрибуция да го доставяме в България, така че 

пациентите да имат достъп до него и да не им се налага да пътуват или да прибягват до 

нерегламентирани практики, които не са в техен интерес“, поясни Боряна Маринкова и 

добави, че на 18 септември се организира кръгла маса на тема насърчаване на 

паралелния внос. 

Още можете да чуете от интервюто на Гергана Хрисчева с Боряна Маринкова. 

 

www.clinica.bg, 11.09.2018 г.  

https://clinica.bg/6005 

 

Форум за лекарства в София 

 

Нищят причините за недостиг на медикаменти в световен план 

 

Форум за лекарствата ще се проведе в София на 18 септември. На кръглата маса ще 

се обсъдят причините за недостига на медикаменти в световен план и възможностите за 

паралелен внос в България и ЕС. Също така ще бъдат представени резултатите от 

платформата за липсващи лекарства у нас. 

Форумът се организира от Българската асоциация за развитие на паралелната търговия с 

лекарства и е под егидата на Европейската асоциация на Евро-фармацевтичните 

компании (ЕАЕРС). EAEPC обединява над 100 компании от 24 държави в Европа. 

За да обсъдят възможностите за облекчение на условия за вътреобщностни доставки на 

лекарства на кръглата маса са поканени и всички компетентните институции у нас. 

Ръководството на ЕАЕРС ще представи обзорен доклад на тема "Добри практики в ЕС и 

ползи за обществото от насърчаването на паралелния внос". Предвидена е и декларация, 

с която участниците да заявят своята готовност за търсене на ефективни пазарни 

решения за преодоляване на временни и трайни случаи на недостиг на лекарства в 

България. 

 

 

www.dariknews.bg, 11.09.2018 г. 

https://dariknews.bg/novini/bylgariia/shte-se-uvelichi-li-zdravnata-vnoska-2119314 

 

Ще се увеличи ли здравната вноска? 

 

Димитър Панев 

Здравната вноска да се увеличи от 8 процента върху дохода на 10 на сто или да се 

повиши с 12 лева на месечна база. Тези два варианта се обсъждат в здравното 

министерство като част от новия здравноосигурителен модел, който се очаква да 

предложи ресорният министър Кирил Ананиев. Идеята е допълнителният процент да се 

внася при застрахователни компании, информира Дарик председателят на Центъра за 

защита на правата в здравеопазването д-р Стойчо Кацаров.  

Идеята е била обсъдена със съсловните организации на лекари, зъболекари и 

фармацевти, предстоят разговори и с болнични асоциации, посочи д-р Стойчо Кацаров. 

Основната разлика между настоящия модел и този, който предлага здравният министър 

Кирил Ананиев, е, че във втория се предвижда задължително допълнително здравно 

осигуряване. 
„Те обсъждат два варианта. Единият вариант е 2 процента върху дохода. Сега е 8 

процента, добавят се още два. Ще станат 10 процента, 2, от които – за застрахователите, 
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а другите 8 в НЗОК, както до сега. Другият вариант е да не е 2 процента върху дохода, а 

да бъде като плоския данък – всеки да плаща по 12 лева месечно, независимо от дохода,” 

обясни Кацаров. 

Цените на медицинската помощ вече няма да се определят чрез преговори със 

съсловните организации, а от министъра на здравеопазването. На срещата с 

организациите е станало ясно също така, че министерството обмисля държавните и 

общинските болници да се преобразуват по модела на БДЖ. Подготвяла се и промяна в 

нормативната уредба на Националната здравноосигурителна каса, според която 

лекарствата за онкологични заболявания ще бъдат включени в цената на клиничната 

пътека. Така, според д-р Карацов, водещи за предписването на терапията ще станат 

финансовите, а не медицинските показания. 

 

www.zdrave.net, 11.09.2018 г.  

https://www.zdrave.net/-/n7177 

 

Финансовият министър не би подкрепил увеличение на парите за здраве, без да е 

решен въпросът с контрола 

 

Единият от вариантите  на здравната реформа, която се очаква да бъде представена от 

здравния министър Кирил Ананиев в края на септември, включва задължителна 

допълнителна здравна застраховка от 12 лв. на човек на месец, с която ще се покриват 

медицински разходи, ако те надхвърлят 700 лв. Това стана ясно от думите на финансовия 

министър Владислав Горанов в сутрешния блок на Нова телевизия. 

Той обаче допълни, че не би подкрепил увеличаването на разходите за здравеопазване, 

без да е решен въпросът с контрола вътре в системата.  

„Личната ми теза  е, че парите в здравеопазването могат да бъдат увеличени тогава, 

когато се даде отговор на въпроса, свързан с контрола. Особено при снабдяването с 

лекарства има едни диспропорции, които очевидно са неестествени. Има основателни 

подозрения, че се източват много пари от здравната система“, добави финансовият 

министър. 
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